
دوشنبه 13 دی 1400- 29 جمادی الاولی 1443 - 3 ژانویه 2022 - سال بیست ویکم - شماره  5620  4   اجتماعی

۴۱ فوتی و ۱۵۱۰ ابتلای جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، در یک شــبانه روز یکهزار و ۵۱۰ 
مبتلا به کرونا در کشور شناســایی شدند و متاسفانه ۴۱ بیمار نیز جان خود 

را از دست دادند.
به گزارش ایسنا، از روز ۱۱ دی تا روز ۱۲ دی ماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، یک هزار و ۵۱۰ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
شناســایی شد که ۲۹۴ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید۱۹ در 
کشور به ۶ میلیون و ۱۹۶ هزار و ۹۱۳ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، 
۴۱ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دســت دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به ۱۳۱ هزار و ۶۸۰ نفر رسید.خوشبختانه تا روز ۱۲ دی ماه ۶ میلیون 
۴۰ هزار و ۸۹۷ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شده 
اند.دو هزار و ۶۵۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های 
ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۱۲ دی ماه ۴۲ میلیون و ۱۸۰ 

هزار و ۲۴۹ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

شمار واکسن های کرونای تزریق شده در کشور
 از ۱۲۰میلیون دوز گذشت

بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، مجموع واکســن های کرونا تزریق 
شــده در کشــور به ۱۲۰ میلیون و ۳ هزار و ۴۳۷ دُز رسید.به گزارش ایسنا، 
تــا روز ۱۲ دی ماه ۱۴۰۰،  ۵۹ میلیــون و ۸۶۹ هزار و ۵۵۲ نفر دُز اول، ۵۲ 
میلیــون و ۴۲ هزار و ۷۲۱ نفر دُز دوم و ۸ میلیون و ۹۱ هزار و ۱۶۴ نفر، دُز 
سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 
به ۱۲۰ میلیون و ۳ هزار و ۴۳۷ دُز رسید.در یک شبانه روز ۳۱۷ هزار و ۱۹۶ 

دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

»وام ازدواج« ۵۰۰ میلیون می شود؟
معــاون امور جوانــان وزارت ورزش و جوانان از بررســی »وام ازدواج« ۵۰۰ 
میلیون تومانی در مجلس شــورای اســلامی خبر داد.به گزارش ایسنا، وحید 
یامین پور در حســاب توییتر خود نوشت: رئیس محترم کمیسیون اجتماعی 
مجلس گفتند برای تشویق جوانان به ازدواج در حال بررسی وام ۵۰۰ میلیون 
تومانی هستیم.وی با زدن هشتگ »ســربازی« در ادامه نوشت: سیاست های 
تشــویقی خوب اســت اما به موازات آن باید »مانع زدایی« از ازدواج به هنگام 
هم بشــود.به گزارش ایسنا، تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در سال ۱۴۰۰ به 
منظور کاهش ســن ازدواج برای زوج های زیر ۲۵ سال )مردان( و زوجه های 
زیر ۲۳ ســال )زنان( واجد شــرایط دریافت وام ازدواج، ۱۰۰ میلیون تومان و 
برای ســایر زوجین ۷۰ میلیون تومان بود و مطابق با تبصره  ۴ ماده ۶۸ قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت نیز از سال ۱۴۰۱ به بعد حداقل به اندازه 
نرخ تورم ســالانه به مبالغ موضوع این ماده و تبصره های آن یعنی وام ازدواج 

اضافه می شود. 
چند روز گذشــته ولی اســماعیلی، رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس درباره 
میــزان وام ازدواج در لایحه بودجــه ۱۴۰۱، گفته بود: میزان وام ازدواج برای 
هــر کدام از زوج و زوجه مبلغ ۱۵۰ میلیون تومان تعیین شــده که روی هم 
مبلــغ ۳۰۰ میلیون تومان بــرای زوجین خواهد شــد، همچنین مبلغ ۱۰۰ 
میلیون تومان افزایش نیز برای تشــویق جوانان به ازدواج برای پســران کمتر 
از ۲۵ ســال و دختران کمتر از ۲۳ سال پیشنهاد دادیم به این صورت که هر 
کدام از زوج و زوجه واجد این شــرایط سنی از مبلغ ۲۵۰ میلیون تومان وام 
ازدواج با بازپرداخت ۱۰ ساله بهره مند می شوند و این در حالی است که سال 
گذشته مدت تعیین شده برای بازپرداخت وام ازدواج ۷ سال تعیین شده بود. 
همچنین ضامن کارمند را برای دریافت وام ازدواج حذف کرده و ارائه ســفته 

معتبر یا افراد شاغل دارای چک معتبر را جایگزین کردیم.

تا سلیمانی شدن کیلومترها فاصله داریم
حجت الاســلام و المسلمین ســید علیرضا ادیانی در مراسم اختتامیه اولین 
جشــنواره فرهنگی ره آورد پیاده روی اربعین حسینی و گرامیداشت دومین 
سالگرد سپهبد شــهید حاج قاسم سلیمانی و همچنین اولین سالگرد ارتحال 
علامه بصیر آیت الله  مصباح )ره( در جمع کارکنان ســتاد ســازمان عقیدتی 
سیاســی انتظامی کشــور بیان کرد:آیت الله مصباح دست پرورده مکتب امام 
صــادق و حکیم وارســته و عمیق در مبانی دین و یک مجاهد پارســا و اهل 
ســلوک و معرفت توحیدی اســت که همانند استاد مطهری مروج اسلام ناب 
محمــدی بود که این نــوع گرایش باعث کینه و عــداوت و به خطر انداختن 
مواضع استکبار و ایادی داخلی اش شده بود. به گزارش خبرنگار روابط عمومی 
انتظامی، وی ادامه داد: حاج قاسم دو ویژگی داشت یکی اخلاص بود و دیگری 
عشــق و دلدادگی و توســل به اهل بیت به خصوص صدیقه  اطهر)س(. حاج 
قاسم سلیمانی به بهانه فعالیت اجتماعی و اهتمام به امور مسلمانان از معنویت 
غفلــت نکرد برخی می گوینــد معنویت و دینداری بــا فعالیت های اجتماعی 
ســازگاری ندارد.حاج قاســم معنویت را با فعالیت های اجتماعی در آمیخت 
معنویتی که آقا می گوید باید آدم را سراســیمه کند برای حضور در میدان و 
دفاع از اسلام و نظام.وی ادامه داد:ما تا سلیمانی شدن کیلومترها فاصله داریم 
حضرت آقا می فرماید ســلیمانی را باید بــه عنوان یک مکتب نگاه کرد نه به 
عنوان یک شــخص یا فرد.ما باید اخلاص را معنویت را برای خدا کار کردن را 
در انتظامی نهادینه کنیم .ما باید یک ســطح بالایی از معنویت را در انتظامی 
نهادینه کنیم که صیانت کننده و نگهدارنده و جلوی وسوسه های خناس ها را 
بگیرد. دســت مامور ما را پاک نگه دارد و سر سفره اهل بیت بنشاند. در میان 
توســل به اهل بیت به نظر می رسد که توسل به امام حسین و صدیقه اطهر 
کیمیاست.ما هرچقدر مکتب سلیمانی ها را در ناجا بست و گسترش دهیم به 
تربیت پلییس تراز انقلاب اســلامی نزدیک می شویم.رئیس سازمان عقیدتی 
سیاســی انتظامی کشور خطاب به دســت اندرکاران این مراسم گفت: از این 
دست اقدامات که بتوانند معنویت انتظامی جمهوری اسلامی ایران را افزایش 
و ذهن مخاطبان را با مفاهیم معنوی ، ارزشــی و روحانی در هر سطحی مثلا 
در حد یک بیت شعر و یا نقاشی و هر چیزی که مخاطب ما را به فعالیت دینی 

وا دارد آن کار با ارزشی است.

تفاهم نامه همکاری میان بنیاد برکت 
و صندوق ذخیره بسیجیان امضا شد

با مشــارکت بنیاد برکت ســتاد اجرایی فرمان امام و بسیجیان ۴ هزار و ۵۰۰ 
شــغل در سراسر کشور ایجاد می شــود.تفاهم نامه همکاری میان بنیاد برکت 
ســتاد اجرایی فرمان امام و صندوق ذخیره بســیجیان به منظور همکاری در 
زمینه ایجاد اشتغال برای بسیجیان سراسر کشور میان محمد ترکمانه و احمد 
اسفندیاری مدیران عامل این دو نهاد به امضا رسید.محمد ترکمانه، مدیرعامل 
بنیاد برکت با اشاره به امضای این تفاهم نامه گفت: بر اساس تفاهم نامه منعقده 
میان بنیاد برکت و صندوق ذخیره بســیجیان، تا پایان ســال ۱۴۰۱ بیش از 
یک هزار و ۵۰۰ طرح اشــتغال زایی برای بسیجیان در مناطق هدف راه اندازی 
می شــود که ایجاد ۴ هزار و ۵۰۰ فرصت شغلی مستقیم و غیر مستقیم را به 
دنبال خواهد داشــت.ترکمانه افزود: حجم ســرمایه گذاری در این تفاهم نامه 
۱۰۰۰ میلیارد ریال اســت که توسط بنیاد برکت، صندوق ذخیره بسیجیان و 

شبکه بانکی کشور تامین خواهد شد. 

تغییر شغل ۱۲ واحد صنفی مزاحم در منطقه ۱9
شــهردار منطقه ۱۹ از شناســایی واحدهای صنفی مزاحم و اجرای رأی بند 
۲۰ در راستای ســاماندهی آن ها خبر داد.به گزارش روابط عمومی شهرداری 
منطقــه ۱۹، مهدی هدایت شــهردار منطقه با بیان اینکــه واحدهای صنفی 
مزاحــم و آلاینده به دلایلی همچــون آلودگی های صوتــی، آب و هوا باعث 
تخریب محیط زیست و سلب آرامش شــهروندان می شوند خاطرنشان کرد: 
در همین راســتا طی فعالیت های اجرایی در حوزه ساماندهی این منطقه، ۱۲ 
واحد صنفی مزاحم در خیابان میعاد شــمالی شناسایی شده و در پی اجرای 
رأی بند ۲۰ تغییر شغل دادند. به گفته او این واحدها در زمینه بافندگی، میوه 
فروشــی، تراشــکاری، فروش مواد غذایی و... فعال بودند. هدایت همچنین به 
فعالیت ۲ کارواش مزاحم در خیابان های شــهید صمدی و ماهان اشاره کرد و 
افــزود: به منظور رفع مزاحمت این کارواش ها در حال اخذ رأی بند ۲۰ مبنی 
بر تعطیلی آن ها هستیم.شــهردار منطقه در ادامه با اشاره به انجام بازدیدهای 
میدانی و تشــکیل پرونده بند ۲۰ مشــمول آرای تمهیــدات برای واحدهای 
خدمــات خودرویی گفت: اکثر این واحدها در خیابان نیکوبین مشــغول کار 
هستند و در همین راستا نیز تاکنون ۴۰ مورد بازدید برای تشکیل پرونده بند 

۲۰ انجام شده است.

اخبار کوتاه
رئیس انستیتوپاستور ایران اعلام کرد

ایمنی »پاستوکووک« برای کودکان زیر ۱۲ سال 
 توانایی مقابله همزمان با چندین واریانت کرونا

معاون وزیر بهداشت:

تست تشخیص »اُمیکرون« برای همه مبتلایان کرونا، علمی و منطقی نیست

فرصت ها و تهدیدهای نظام »رتبه بندی معلمان«

واکنش شورا به پدیده »اتوبوس خوابی«

رئیس انستیتوپاســتور ایران با اشاره به اثرگذاری و ایمنی 
واکسن پاستوکووک برای کودکان و اطفال، گفت: مطمئنا 
»پاســتوکووک« یکی از واکسن هایی اســت که در اولین 
فرصت تاییدیه ســازمان بهداشــت جهانی را اخذ می کند.

به گزارش ایســنا، دکتر علیرضا بیگلری در حاشیه جلسه 
کمیته علمی کشــوری مقابله با کرونا در جمع خبرنگاران، 
درباره واکسیناســیون کودکان زیر ۱۲ ســال با واکســن 
پاســتوکووک، گفــت: تعداد محــدودی واکســن در دنیا 
توانســتند مجوز مصرف از سازمان بهداشت جهانی بگیرند 
که کار را زودتر شروع کرده بودند. واکسن های دیگری که 
در دنیا تولید می شــوند و در بزرگسالان آزمایش می شوند 
می توانند به راحتی با چاپ مقــالات خود تاییدیه بگیرند. 
اغلب واکســن هایی که در دنیا برای کودکان مصرف شده 
اســت واکســن های چینی و آمریکایی هستند که تاییدیه 
سازمان بهداشت جهانی را گرفتند زیرا زودتر از واکسن های 
دیگر تولید شدند.او ادامه داد: واکسن انستیتو پاستور ایران 
مشــترک با کشور کوبا ساخته شده است. با توجه به نتایج 
کارآزمایی بالینی که در ایران بر بزرگسالان انجام شده است 
و در کوبا بر کودکان نیز صورت گرفت، مشخص شد که این 
واکسن بسیار موثر و ایمن و بی خطر است. نوع ترکیب این 
واکسن به گونه ای است که از پلتفرم واکسن هایی است که 
به کودکان و شــیرخواران تزریق می شود و از نوع نوترکیب 
کنژوگه و ترکیبی اســت یعنی همان مدلی که در واکسن 
پنوموکوک، ذات الریه یا مننژیت داریم و واکسنی است که 
پلتفرم آن سالیان ســال در کودکان کار شده است و اصلا 
بــه این خاطر به طرف این پلتفــرم رفتیم که در عین کارا 
بودن، ایمن باشــد. او تاکید کرد: با توجه به چاپ مقالات 
واکســن پاســتوکووک و کارآزمایی بالینی اطفال، مسلما 
با توجه به نتایــج و نوع کارآزمایی که بــه صورت رعایت 
دقیق الزامات قانونی سازمان های جهانی بود، مطمئنا یکی 
از واکسن هایی اســت که در اولین فرصت تاییدیه سازمان 
بهداشت جهانی را می گیرد. پاستوکووک در چندین کشور 
از جمله کوبا برای کودکان مورد اســتفاده قرار گرفته است 
و تمام کودکان بالای دو ســال آنجا با این واکسن واکسینه 
شــدند.بیگلری درباره ایمنی زایی پاســتوکووک بر سویه 
امیکرون، تاکید کرد: هیچ کدام از واکسن های موجود برای 

امیکرون طراحی نشــده است و برای اینکه تشخیص دهیم 
آیا واکسن بر امیکرون موثر است، نیاز به زمان داریم و این 
درباره تمام واکســن ها صادق است و باید بررسی شوند. در 
مورد ســویه دلتا هم چنین بود و بعدا مشخص شد کارایی 
واکسن ها در برابر دلتا کاهش یافته است. در مورد امیکرون 
هم باید کاملا بررســی کنیم ولی کار را برای اینکه واکسن 
را به ســمتی ببریم که بر امیکرون موثر باشد آغاز کردیم.
او ادامه داد: واکسن ما می تواند با چندین واریانت همزمان 
مقابله کند و این یک موقعیت ویژه برای پاستوکووک است 
که ســایر واکســن ها نمی توانند به صورت همزمان با چند 
واکسن مقابله کنند. الان در کشور ما سویه غالب هنوز دلتا 
است و مســلما واکسیناسیون فعلی بر آن اثرگذار است اما 
اگر لازم باشد به سمتی می رویم که واکسن برای امیکرون 
هم موثر باشــد.وی افزود: قرارداد بســته شده است که ۸ 
میلیــون دز اولیه را کاملا تحویل دادیم. ۷ میلیون دز دیگر 
تولید شده و قرارداد آن طی روهای آتی منعقد می شود که 

در مجموع ۱۵ میلیون دز تحویل می دهیم.
WHO واکسن های ایرانی کرونا در انتظار تایید

وزیربهداشــت ضمن ارایه توضیحاتی دربــاره روند تامین 

دارو در کشــور، در عیــن حال درباره واکســن های ایرانی 
کرونا گفت: منتظر هســتیم که واکســن های تولید داخل 
از سوی ســازمان جهانی بهداشت تایید شوند تا صرفا نیاز 
به تزریق اســترازنکا برای مسافرت کردن به سایر کشورها 
نباشــد.به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی، در حاشیه 
آیین تجلیل از برگزیدگان دانشــگاه علوم پزشکی سپاه و 
آغاز فاز ســوم مطالعات بالینی واکســن نورا » و در جمع 
خبرنگاران، درخصوص واکسن نورا، گفت: واکسن نورا یکی 
از واکسن های جدید است که با واکسن های قبلی متفاوت 
است و در ساخت آن، از پروتئین نوترکیب استفاده شده و 
تجربه جدیدی برای کشورمان رقم زده و با بررسی هایی که 
انجام شــده، یکی از بهترین واکسن ها شناخته شده است.  
وی افزود: این واکســن تا یک ماه آینده وارد عرصه خدمت 
می شــود و امیدواریم با ورود این واکسن آسودگی خاطر 
مردم از حیث واکسیناسیون بیش از پیش فراهم شود.عین 
اللهی درخصوص ادامه واردات واکســن های خارجی، بیان 
کرد: ما تاکنون ۴ نوع واکســن را تولید و تایید کردیم و و 
نورا پنجمین واکسن است با توجه به اینکه انواع واکسن با 
پلتفرم های مختلف داریم تصور می شــود که در آینده ای 

نزدیک نیاز به واردات نباشــد.وی گفت: تاکنون حدودا ۳۰ 
میلیون دُز واکسن ایرانی وارد عرصه خدمت شده و واکسن 

نورا نیز ظرف یکماه آینده وارد بازار می شود.  
وزیر بهداشــت درخصــوص پرداخت فوق العــاده خاص به 
کادر بهداشــت و درمان کشــور، اظهار کرد: ما این موضوع 
را با نظرات موافق به ســازمان برنامه و بودجه اعلام کردیم 
و امیدواریم قبل از آغاز ســال ۱۴۰۱ عملیاتی شــود.عین 
اللهی در پاسخ به سوالی درخصوص وضعیت شیوع امُیکرون 
در کشــور خاطرنشــان کرد: درحال حاضر حدود ۲۰ روز از 
شناســایی اولین موارد امُیکرون در کشور گذشته و در این 
مدت افزایش نداشته است، اما همچنان آمادگی کامل داریم 
و ۲۰ هزار کیت در سراســر کشــور نیز توزیع شــده، تمام 
بیمارستان ها هم آماده هستند تا وضعیتی که در کشورهای 
دیگر ایجاد شــده، در کشــور ما به وجود نیاید. از مردم می 
خواهیم با ادامه رعایت پروتکل های بهداشتی، کمک کنند 
تا شــرایط خوبی که اکنون در کشور داریم حفظ شود.   وی 
با بیان اینکه واکسیناســیون با روند خوبی پیش رفته است، 
گفت: تاکنون در کشور، ۸۸ درصد و در تهران که بیشترین 
جمعیت را دارد نیز ۹۱ درصد دُز اول تزریق شده است. روند 
مطلوب واکسیناسیون منجر شــده که سلامت مردم حفظ 
شــود و وضعیت غم انگیزی که در دوران کرونا در کشــور 
مســتولی شده، به شرایط خوبی برســند و مردم بتوانند به 

برنامه های مفرح شان برسند.
بنابر اعــلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، عین اللهی در 
پاسخ به ســوالی درخصوص کمبود واکســن آسترازنکا در 
برخی مراکز واکسیناسیون، گفت: واکسن آسترازنکا اکنون 
در وضعیت اســتثماری قرار گرفته و مــردم به دلیل اینکه 
بتوانند با تزریق این واکســن به کشورهای دیگر سفر کنند، 
بــه دنبال تزریق آن هســتند. ما در حال حاضــر به دنبال 
تایید واکســن های ایرانی هستیم، واکسن برکت نیز مراحل 
اساســی را طی کرده اســت. از نظر تاثیرگذاری نیز تفاوتی 
بین آسترازنکا و سایر واکسن ها وجود ندارد. سازمان جهانی 
بهداشت باید در این زمنیه مداخله کند تا اسم واکسن ها مبنا 
قرار نگیرد و فقط چند واکسن، منحصربفرد معرفی نشود. لذا 
منتظر هستیم که واکسن های داخلی مان تایید شود تا صرفا 

نیاز به تزریق استرازنکا برای مسافرت کردن نباشد.

معاون درمان وزارت بهداشت، چگونگی تشخیص مبتلایان 
به امیکرون در کشــور را توضیح داد.به گزارش ایسنا، دکتر 
ســعید کریمی - معاون درمان وزارت بهداشت در حاشیه 
جلســه کمیته علمی کشــوری مقابله با کرونــا در جمع 
خبرنگاران، گفت: درباره تشخیص امیکرون، ابتدا فرد باید 
تســت بدهد که مشخص شود مبتلا به بیماری کرونا است 
یا خیر و ســپس در موارد مثبت باید بــا کیت مخصوص 
نوع ســویه را بررسی کنیم. امیکرون در خیلی موارد علائم 
ساده و همچون ســرماخوردگی دارد که ممکن است خود 
فرد به پزشــک مراجعه نکند یا درصــورت مراجعه ممکن 
است پس از معاینه نیازی به انجام آزماشات بیشتر نبینند.

وی گفت: کیت تشــخیص امیکرون به میزان کافی و تعداد 
زیاد در قطب های دانشــگاهی کشــور توزیع شده است و 
در صورتی که پزشــک به امیکرون شــک کند و نمونه را 
ارسال کند، تست تشــخیصی امیکرون انجام خواهد شد؛ 

ولی اینکه بخواهیم برای همه مبتلایان از کیت تشــخیص 
امیکرون اســتفاده کنیم علمی و منطقی نیست و باید در 
ابتدا تســت PCR از فرد گرفته شــود و تست تشخیصی 
امیکرون در صورت لزوم در موارد مشــکوک انجام شــود. 
اکنون کیت امیکرون  مشکل اصلی کشور نیست.او با اشاره 
به اینکه امیکرون سرایت پذیری بالایی دارد، تصریح کرد: 
در کشــورهای اروپایی و آمریکایی به سرعت منتشر شده 
است و ما به بیمارستان ها و مرکز درمانی اعلام آماده باش 
کرده ایم. مهمترین نکته رعایت دستورالعمل های بهداشتی، 
استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و تزریق 
دز ســوم اســت.وی درخصوص تزریق واکســن کرونا به 
کودکان، بیان کرد: درباره تزریق واکســن به افراد زیر ۱۲ 
سال بحث و بررسی صورت گرفت ولی تصمیم قطعی هنوز 
نداریم. باید دانســت که تصمیمات در ستاد ملی مقابله با 
کرونا باید مصوب و ابلاغ شــود. در برخی کشورها واکسن 

کرونا به گروه ســنی زیر ۱۲ سال تزریق می شود و ما هم 
تا هفته آینده تعیین تکلیــف خواهیم کرد. او درباره ورود 
پکسلوید به پروتکل درمان کرونا در کشور، گفت: این دارو 
هنوز در پروتکل درمان کرونا نیست، اگر حس کنیم نیاز به 
تجویز باشد تولید و توزیع را پیگیری خواهیم کرد.او درباره 
نســخه نویســی الکترونیکی نیز تاکید کرد: نسخه نویسی 
الکترونیکی به سرعت و شدت در حال پیشرفت است و باید 
دانســت وقتی پروژه ای در سطح ملی اجرا می شود در ابتدا 
مشکلاتی وجود دارد، در گذشته نسخه نویسی کاغذی بود 
و حالا الکترونیکی شــده است و از طرفی چندین دستگاه 
درگیر هســتند و به تدریج مشــکلات برطرف خواهد شد. 
هدف ما این است که به نسخه نویسی الکترونیکی و پرونده 
الکترونیک دســت پیدا کنیم.او در پاســخ به سوال ایسنا 
درباره امضای الکترونیک پزشــکان نیز گفت: این موضوع 
باید از ســوی نظام پزشکی عنوان شــود. اکنون پیگیری 

وضعیت نسخه پیچی الکترونیک در بیمارستان ها در حال 
انجام است و عدم اتصال بیمارستان ها در نسخه پیچی یکی 

از مشکلات است که باید اصلاح شود.
شناسایی ۱۵۹ مبتلا به »امُیکرون« در کشور

 تا روز ۱۱ دی ماه
سرپرســت مرکز روابــط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
بهداشــت مجموع موارد تایید شــده امیکرون در کشور تا 
۱۱ دی مــاه را ۱۵۹ مــورد اعلام کرد.به گزارش ایســنا، 
مهندس محمد هاشــمی با انتشــار پیامی در توییتر موارد 
مثبت شناسایی شــده امیکرون در کشور تا ۱۱ دی ماه را 
اعلام کرد.هاشمی موارد مثبت شناسایی شده امیکرون در 
اســتان ها را به این شــرح اعلام کرد: تهران ۲۸، بوشهر ۳، 
هرمزگان ۴۵، مشــهد ۳۵، مازندران ۹، بابل ۴، اصفهان ۹، 
زاهدان ۶، یزد ۸، تبریز ۳، شیراز ۲، قم ۳، اراک ۱، البرز ۱، 

ارومیه ۱، شهرکرد ۱.

معاون اسبق وزارت آموزش وپرورش فرصت ها و 
تهدیدات نظام رتبه بندی معلمان را برشمرد و 
تاکید کــرد که نظام رتبه بندی بدون تحول در 
نیروی انسانی در مدرســه به ضد خود تبدیل 
خواهد شــد.نصرت الله فاضلــی در گفت وگو با 
ایســنا، با اشــاره به تعدد عوامل و مولفه های 
تربیت و یادگیری اظهار کرد: یادگیرنده، معلم، 
محیط یادگیــری، موضوع یادگیــری، مواد و 
رسانه های آموزشــی، مدرسه، خانواده، محیط 
پیرامونی، برنامه درسی رسمی و غیر رسمی از 
این جمله اند که همگی در هم تنیده هســتند 
تا یادگیری به معنــی درک موقعیت، تغییر و 
اصلاح آن صــورت گیرد.وی افــزود: توجه به 
هریــک از این عوامل به طوری که باعث غفلت 
از عوامل دیگر شود، یادگیری را مختل می کند 
و کیفیت آن را کاهش می دهد. از ســوی دیگر 
شایستگی پایه و ویژه یادگیرنده شکل نمی گیرد 
و در نهایــت تکوین و تعالــی هویت مربیان به 
عنــوان هدف عالــی تعلیم و تربیت رســمی 
عمومــی محقق نمی شــود.این عضو شــورای 
مرکزی کانون تربیت اســلامی بــا بیان اینکه 
در ســند تحول بنیادین، یادگیری، دانش آموز 
محور و معلم زمینه ســاز، طراح و ایجادکننده 
موقعیت و فرصت یادگیری اســت گفت: معلم 
در ایــن رویکرد بایــد دارای صفات، توانمندی 
و شایستگی های عمومی، تخصصی و حرفه ای 
باشد که بتواند بر اساس برنامه درسی طراحی 
شــده در کتاب درســی، فرصت های تربیت و 
یادگیری را بــه خوبی درک کند، بر آن احاطه 

داشــته باشد و آن را در محیط یادگیری درون 
مدرسه ای و یا خارج مدرسه ایجاد کند تا دانش 
آمــوز با آن مواجه شــود، آن را درک کند و به 

شایستگی لازم برسد.
فاضلــی ادامــه داد: در میان عوامــل متعدد، 
مرجعیت با معلم اســت. به ایــن معنی که در 
فرآیند یاددهی و یادگیری معلم مرجع انتخاب 
محیط، موقعیت، مواد و رســانه آموزشی است. 
معلم مرجع تشــخیص نیازهای دانش آموزان، 
تفاوت هــای دانش آموزان و قضاوت پیشــرفت 
تحصیلی آنها است.وی با تاکید بر اینکه هیچکدام 
از عوامل یادگیری، نباید جایگزین معلم شوند 
اظهار کــرد: معلم نیــز باید شایســتگی های 
مرجعیت انتخاب هر یک از عناصر و مولفه های 
یادگیری را دارا باشــد. از این رو کار معلمی از 
نظــر دانش موضوعی، یک امــر تخصصی و از 
نظر طراحی فرصت یادگیری، یک امر حرفه ای 
است.معاون اسبق وزارت آموزش وپرورش ادامه 
داد: معلمی از نظر تشخیص نیازها و تفاوت های 
دانش آموز، مسلط بر علوم میان رشته ای مانند 
روانشناســی و جامعه شناسی است. با توجه به 
تغییــر دائمی نیازها، دانــش موضوعی و فنون 
طراحی آموزشی، معلم، یادگیرنده ای مادام العمر 
است.فاضلی با بیان اینکه لذا معلمی، کارمندی 
نیست که شــغلش ثابت بوده و نیاز به ارتقای 
حرفه ای نداشــته باشــد؛ بلکه اقتضای حرفه 
معلمی، نظام ســنجش و ارتقای شایستگی ها 
اســت که در ســند تحول بنیادین پیش بینی 
و بــا همت دولت مردمــی و مجلس انقلابی با 

تغییرات مناسب، مصوب شد تا معلم، آموزگار یا 
دبیر استخدام نشود و با همین عنوان بازنشسته 
نشود، بلکه سنوات موفق تربیت و یاددهی اش 
در کارنامه حرفه ای او با عناوین آموزشیار معلم، 
مربی معلم، اســتادیار معلم، دانشــیار معلم و 
اســتاد معلم ثبت شود و با توجه به رتبه اش در 
فرآیند اصلاح و تکمیل برنامه درسی در مراجع 
آموزشی  عنوان تصمیم ســاز  به  تصمیم گیری 
از شایســتگی هایش استفاده شــود و مدیریت 
آموزشی از سطح مدرسه تا ستاد از شناخت های 
تصادفی به شناخت فرآیندی درازمدت با تجربه 

موفق چرخش کند.
وی در ادامــه اســتلزامات نظــام رتبه بندی 
معلمان را برشــمرد و گفت: نخســتین مورد، 
»اسناد معتبر« است. لازم است سالانه دانش 
مرتبط به دانــش تخصصی و حرفه ای مبتنی 
بر برنامه درســی، مهارت های حرفه ای و بین 
رشــته ای معلمان ارتقا یابــد. تعریف این نوع 
دانش افزایی معطــوف به فعالیت های یاددهی 
- یادگیری با هویت مدرســه ای است و دانش 
غیرمرتبط توجیهی برای تحریک منابع مالی 
آموزش وپرورش ندارد. مدارک صوری و سوء 
استفاده موسســات تجارت پیشه مدارک سازِ 
فرصت طلب، سرمایه اجتماعی و آموزشی نظام 
تعلیم وتربیت را نابــود خواهند کرد. ظرفیت 
دانشگاه فرهنگیان، شهید رجایی و دانشگاه های 
معتبــر دیگر بــا طراحــی پودمانی های چند 
مهارتی می توانند ارتقای مســتمر و نظام مند 
معلمان را بر عهده بگیرند.این عضو شــورای 

مرکزی کانون تربیت اســلامی دومین لازمه 
نظام رتبه بندی را »خــود یادگیری معلمان« 
دانســت و گفت: معلم در برنامه درسی ملی، 
یادگیرنده و پژوهشگر آموزشی وپرورشی است. 
اقدام پژوهشی در نظام تعلیم و تربیت ما بیش 
از یک دهه اســت که برگزار می شود تا معلم، 
مسائل مدرسه خود را کشف و با فرآیند علمی 
پژوهشی آن را تحلیل کند و راهکار پیشنهاد 
دهد.فاضلی افزود: به این ترتیب شایســتگی 
پژوهشــی معلمان فعال در ایــن عرصه ارتقاء 
یافته است. این تجربه نیازمند بازخوانی، اصلاح 
و تقویت است تا معلمان خبره در رتبه متمایز 
از دیگران شــناخته شوند و در نظام پرداخت، 
ارزش ریالی این شایســتگی تعیین شود. لازم 
است به معلمان به واسطه خدمتی که به نظام 
تعلیمی می کنند حق الزحمه پرداخت شود.وی 
تصریح کرد: تهدید این ســنجه، اطلاعیه های 
فروش اقدام پژوهشی اســت که مزیت قانونی 
را به فــروش حیثیت معلمی مبدل می کند و 
درس پژوهشــی می تواند به آن اضافه شود که 
لازمه آن توســعه فعالیت آموزشــی معلم از 
کلاس درس به مدرسه است تا با شکل گیری 
گروه های یادگیری درون مدرسه ای با عضویت 
معلمان پیشرفت و رشد عقلانی، ایمانی، عملی، 
علمــی و اخلاقی متربی تحلیــل و قضاوت و 
تصمیم مناسب گرفته شود.معاون اسبق وزارت 
آموزش وپــرورش ادامه داد: معلــم تمام وقت 
آموزشــی، مدرسه یادگیرنده را شکل می دهد 
و این گروه های یادگیری می توانند ســاختار 

طولی آموزش وپرورش را از صف تا ســتاد به 
ســاختار تخت گروه های یادگیــری محلی و 
منطقــه ای و در نهایت هیئــت امنایی تبدیل 
کنند. لازم اســت ساختار مدرسه از گروه های 
حوزه های تربیت و یادگیری گرفته تا شورای 
معلمان، معاونین آموزشی و ذی نفعان مدرسه 
به خصوص خانواده ها با مرکزیت مدرســه در 
سنجه شایستگی های یادگیری معلم معطوف 
به یادگیری تقویت و ارتقاء یابد.فاضلی سومین 
لازمه اجــرای مطلوب رتبه بنــدی معلمان را 
»کمیــت و کیفیت یادگیــری« عنوان کرد و 
گفت: آزمون های نهایی و کنکور نشان می دهد 
که کیفیــت و کمیت یادگیــری در مدارس 
مناســب نیســت و دلایل آن بی شمار است، 
ولــی نظام رتبه بندی بایــد از هدررفت منابع 
به ویژه درون دادهای آموزش وپرورش )استعداد 
ادامه داد:  دانش آموزان( جلوگیری کنــد.وی 
طراحی آموزشــی واحد یادگیری، استفاده از 
مواد و رسانه های آموزشی، فناوری ارتباطات و 
اطلاعات، توسعه موقعیت یادگیری از کلاس به 
مدرسه و از مدرسه به کارخانه مثلا، جمع آوری 
شواهد برای ارزشیابی رشــد دانش آموز و ... 
سنجه های اصلی تشخیص رتبه معلمان است 
و این امر جز با مدرســه ای هوشمند از مدیر، 
معاونیــن و راهنمایان تحصیلــی امکان پذیر 
نیست. نظام رتبه بندی بدون تحول در نیروی 
انســانی در مدرسه به ضد خود تبدیل و مانند 
ارزشــیابی فعلی به نوبت بین معلمان تقسیم 

خواهد شد.

عضو کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران در 
مورد پدیده اتوبوس خوابی واکنش نشــان داد و گفت: ما در 
ستاد سمن ها ســعی داریم از توان سازمانهای مردم نهاد در 
این زمینه استفاده کنیم و از آنها بخواهیم برای این پدیده که 
زائیده شرایط اقتصادی کشور است، فکری کنند.سید احمد 
علوی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به پدیده اتوبوس خوابی 
در بی ار تی گفت: از گذشــته شــاهد بودیم که به خصوص 
در زمســتان معتادان بــدون مکان، برای خوابیدن ســوار 
اتوبوس های خط شبانه شده و در طول مسیر می خوابیدند.
وی با بیان اینکه اما حالا براساس گزارشات واصله شاهد آن 
هستیم که پدیده جدیدی در اتوبوس های بی آرتی که خط 
شبانه روزی هستند رخ  داده و آنهم خوابیدن افراد غیر معتاد 
در اتوبوس است، گفت: مسئولان شهرداری اعلام کردند که 
این افراد ظاهر موجه ای داشته و معتاد نیستند و حتی شاغل 
هســتند اما توان پرداخت کرایه خانه یا کرایه مهمان ســرا 
را ندارند به همین دلیل اتوبــوس را برای خوابیدن انتخاب 
می کنند چراکه هم امنیت دارد و هم در این شبهای سرد، 
گرم اســت.علوی با اشاره به اقدامات شهرداری تهران گفت: 
شهرداری تهران گرمخانه دارد که صرفا مخصوص معتادان 
نیســت اما این افراد مایل نیستند که از این گرمخانه بنا به 

دلایل مختلف از جمله هم نشینی با معتادان و مسیر طولانی 
اســتفاده کرده و در آنجا مستقر شوند.وی  با اشاره به اینکه 
رانندگان اتوبوس نمی توانند بین اتوبوس خواب و مســافر 
تفکیکی قائل شــوند و نمی توانند اجاره نامه یا ســند خانه 
مسافران را ببینند و بعد به آنها اجازه ورود دهند، ادامه داد: ما 
در ستاد سمن ها سعی داریم از توان سازمانهای مردم نهاد در 
این زمینه استفاده کنیم و از آنها بخواهیم برای این پدیده که 
زائیده شرایط اقتصادی کشور است، فکری کنند.علوی به راه 
اندازی کمیته ها و کارگروه های تخصصی سمن ها نیز اشاره 
کرد و گفت: هفته گذشته کمیته اجتماعی ما تشکیل شد که 
یکی از اهداف ایجاد آن استفاده از ظرفیت سازمان های مردم 
در حل معضلات شــهری است و قرار است موضوع اتوبوس 
خوابی نیز به عنوان یک معضل در کارگروه های این کمیته 

مطرح و سمن های مرتبط پای کار بیایند.
انتقاد امانی از عدم اطلاع رسانی شفاف شهرداری در 

مورد »بی آرتی  خوابی«
از ســوی دیگر، عضو کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 

شــهر تهران از عدم اطلاع رسانی شــفاف و دقیق شهرداری 
در مورد بی آر تی خوابی انتقاد کرد.به گزارش ایســنا، ناصر 
امانی صبح دیروز در جلســه شورای شــهر تهران در تذکر 
پیش از دستور خود با گرامیداشــت یاد و نام سردار شهید 
حاج قاســم سلیمانی گفت: اخیرا پدیده بی  آر تی خوابی به 
ســرخط رسانه ها تبدیل شده و متاسفانه رسانه های معاند و 
بیگانه با قراردادن ســه کلمه کارتن خوابی، گورخوابی و بی 
آر تی  خوابی موج تبلیغات منفی علیه کشورمان و مدیریت 
شهری به راه انداختند؛ اما از سویی دیگر واکنش شفاف و قانع 
کننده ای از سوی شهرداری ندیدیم.عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه شــورای شهر تهران با بیان این که همانطور که بارها 
انتقاد کردیم رسانه ها در حوزه مدیریت شهری فعلی جدی 
گرفته نمی شوند، اظهار کرد: این بار هم شاهد توضیح اصولی 
و شفاف از سوی مسئولان شهرداری نبودیم که بیایند بگویند 
که این مساله صحت دارد؟مگر شهرداری گرمخانه ندارد؟ چرا 
این افراد توسط اورژانس اجتماعی هدایت نمی شوند؟ مبلغ 

۱۲ تا ۲۵ هزار تومان را چه کسی می گیرد؟

امانی با بیان این که مســیر تجریش، راه آهن، تهران پارس، 
آزادی که در گزارش ها قید شده مسیر فرعی نیستند و کافی 
است مدیران مربوطه یک شب به این خطوط نظارت کنند، 
ادامه داد: از شهرســتان های دور به من پیامک زده اند که آیا 
این موضوع صحت دارد؟ ما انتظار داشتیم اطلاع رسانی سریع 
و شــفافی در این زمینه صورت گیرد که مورد سوء استفاده 
قرار نگیرد.وی همچنین با اشاره به وضعیت نامناسب پله های 
برقی در تهران گفت: گزارشات رسمی نشان می دهد که ۵۰ 
درصد پله های برقی در تهران خاموش و یا غیرفعال هستند 
به گونه ای که در یک منطقه که ۱۶ پله برقی داشت شخصا 
مشاهده کردم که براساس سیستم رسمی شهرداری هشت 
پله خاموش اســت و مابقی نیز سقف و نظافت قابل قبولی 
نداشتند.عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران 
با اشاره به اختلاف معاونت حمل و نقل و سازمان زیباسازی 
که ذیل معاونت خدمات شهری فعال است، اظهار کرد: علت 
این نابسامانی اختلاف میان این دو معاونت است و متاسفانه 
این اختلاف همچنان به قوت خود باقی است.وی ادامه داد: 
به شهردار تذکر می دهم که نسبت به تعیین تکلیف متولی 
پله هــای برقی اقدام کرده و با ابلاغ کتبی و تخصیص اعتبار 
به یکی از دو معاونت مربوطه مشکلات پله برقی را حل کنند.


